
               

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde d. 22. oktober 2024 

Dato: tirsdag d. 22. oktober kl. 17.00-19.00   

Sted: Familiekurserne – Gammel Kalkbrænderivej 7, 2100 København Ø. 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

FORMÅL – KOMMENTARER  
Hvad, hvorfor, hvordan      
 

REFERAT 
Beslutninger                                         

1.Valg af referent og mødedirigent 
(2 min. – 17.00-17.02) 

 Henrik er mødeleder 
Rune er referent 

2. Opfølgning på referatet fra sidste 
møde – evt. rettelser 
(3 min. – 17.02 – 17.05) 

  

3 Familiekurserne indspark  
(30 min. – 17.05 – 17.35) 

- Kort historik om 
Familiekurserne. 

- Hvordan arbejder 
Familiekurserne? 

- Hvad vil det sige at 
være forældre i en 
flerfamilie-kontekst? 

 
 
 

4. Orientering fra (O)  

(25 min – 17.35-18.00) 

 

a. Skoleleder: fravær,  

b. Personale: 

c. Skolebestyrelses-forperson:  

d. Eleverne: 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt 

(byggeri, ansættelse, trafik) 

Lars:  
Mangfoldige fællesskaber fylder meget for ledelsen, og Lars går til mange møder 
om samme. Lars fortæller om, at den ændrede måde at tænke skole kalder på 
inddragelse af forældre på en anden måde, og han har en samtidig bekymring om 
hvorvidt økonomien følger med eller ej. 
Hegnet mellem SPS og ROS er ikke længere så højt på prioriteringslisten, idet der 
skal ordnes noget omkring kloak før selve hegnet. 
Officielt elevtal er kommet til Hafnia-skolen. 
En anderledes entreprenørskabsuge er ved at skulle løbe af stablen. 
Marianne går snart på pension, men måske med en mulighed for en mindre 
forlængelse omkring at hjælpe til med bøger og bibliotek, hvis Trine og 
bogudvalget får held med at få penge til bøger. 



Økonomien ser ok ud, de endelige tal kommer på et senere tidspunkt. 
Trine spørger til restbudgettet, om man kan overføre penge til næste års budget, 
hvilket Lars svarer ja til. 
Børnetallene ser dalende ud, i årene som kommer. 
Lars opfordrer til at forældrene i bestyrelsen gør reklame for SPS, hvis de har lyst 
til dette. 
Der tales om de to fænomener optag og fastholdelse af elever. 
Der tales om hvordan man i tiden før forårsindskrivningen kunne massere tanke 
og sind i fht. at få lyst til at indskrive sit barn på SPS. 
Der tales om forskellige praktiske ting som kunne imødekomme et større og 
måske mere smidigt optag: muligheden for at tage mindre søskende med på 
besøg, etc. 
Der tales om eks vis at uddele flyers og gøre reklame for SPS på forskellige vis, og 
hvilken kant disse tiltag også har. 
Tine fortæller om den ændrede entreprenørskabsuge, og de konsekvenser dette 
har haft for planlægning, etc.  
Lys i Pæren-festen ser også lidt anderledes ud: IKEA-modellen gives et skud, for at 
imødekomme elevernes lyst til at vise deres produkter frem. 
Festen er på onsdag, den 30.10. 
Henrik taler om at vi på Familiekurserne og i kompetencecentret prøver at lave 
forskellige tiltag ude på de forskellige skoler for at samarbejde om mangfoldige 
børnefællesskaber. 
Familiekurserne forsøger også at lave aktiviteter på skolerne som retter sig mod 
skolevægring. 
Arvid: 
Der bliver tisset i skraldespandene og han fortæller at Camille har talt med 
rengøringspersonalet om problemet.  
Problemet er også stort hos de mindre elever, fortæller Tine. 
Christina har ikke noget specifikt til orienteringspunktet. 
Henrik fortæller omvendt at skolen er blevet kontrolleret af hygiejnetilsynet, som 
var tilfredse og næsten imponerede over standarden. 
Trine fortæller at ansøgning om tilskud til bøger er afleveret. 
Fællesbilledet er blevet taget. 
  

PAUSE 
(10 min. – 18.00-18.10) 

  

5. Brev til borgmester 
(15 min – 18.10-18.25) 
 

Se bilag Lars indleder punktet omkring det sendte brev til borgmesteren. 
Lars forventer ikke at brevet vil skabe revolutioner, idet det er valgår i 2025, men 
at brevet bør sendes alligevel. 



Lars beder om at man som bestyrelse tager stilling til om man vil stå som samlet 
afsender, eller om han skal stå der med eget navn. 
Alle vil gerne stå som medunderskrivere, som samlet bestyrelse. 
Der tales om at kontakte tre andre skoler som medunderskrivere, for at give 
brevet mere vægt. Dette nikkes der til.  
 

6. Ønsker om fritagelse til elitesport 
(15 min – 18.25-18.40) 
 

Hvordan forholder vi os 
principielt til det?! 

Lars fortæller om de mange henvendelser skolen får fra forældre som gerne vil 
have deres børn fritaget fra undervisning for at gå til elitesport. 
Lars lægger op til at dette punkt, altså: hvor fleksibel skal man som skole være, 
diskuteres i bestyrelsen. 
Bestyrelsen taler om emnet. 
Lars fortæller at man på andre skoler beder klubberne om at komme med en 
vurdering om hvorvidt der reelt er tale om eliteidræt, og indeksere niveauet. 
Der tales om forskellen på morgen- og eftermiddagstræning. 
Der tales om ordninger for Team-Danmark-støttede elever i folkeskolen. 
God diskussion med forskellige holdninger i bestyrelsen til emnet. 
Afslutningsvis tales der om hvorvidt der kan formuleres noget fælles, som alle i 
bestyrelsen kan bakke op om. Lars laver et udkast til dette, med inspiration fra 
andre skoler. 
Arvid fortæller om sine egne oplevelser med eliteidrætten i egen klasse. 

7. Tilbageblik på SKB-arbejdet 
(15 min – 18.40-18.55) 
 

Vi tager sammen et ”loop” 
tilbage på de seneste års 
arbejde i SKB. 
 
Hvad har vi været igennem? 

Punktet rykkes til næste gang. 

8. EVT. 
(5 min – 18.55-19.00) 

 Henrik spørger alle i bestyrelsen om lysten til at spise sammen den 17. december. 
Dette nikkes der til. 
Mødet kortes lidt i tid, og vi spiser sammen på skolen. 

Parkeringsplads og kommende 
punkter 

 Antimobbepolitik 
Vikardækningsprincipper 
Loop og tilbageblik på de seneste års arbejde 
 

Orientering (O), til drøftelse (D) eller til beslutning (B).  Parkering (P) benyttes når ”nye” temaer skydes til et kommende møde 


